
صفحه 7
شنبه ۱۹ فروردین ۱۳۹۶ 

۱۰ رجب ۱۴۳۸ - شماره ۲۱۵۹۳

شهرستان ها
Shahrestan@Kayhan.ir

رشت- خبرنگار کیهان:
مهلت صید ماهیان استخوانی از دریای خزر تا 

25 فروردین ماه سال جاری تمدید شد.
استاندار گیلان با اعلام این خبر و با اشاره به اینکه 
فصل صید ماهیان استخوانی دریای خزر از اواخر مهر 
ماه سال گذشته آغاز شده، اظهار داشت: مهلت فصل 
صید براساس جدول زمانبندی تا 15 فروردین ماه پایان 
می یافت اما به درخواســت صیادان، اداره کل شیلات 
گیلان و جمعی از نمایندگان مجلس، در مذاکره ای که 
با معاون وزیر جهاد کشاورزی و رئیس سازمان شیلات 
کشــور انجام گرفت، فصل صید ماهیان استخوانی به 
مدت 10 روز تمدید و تا 25 فروردین ماه ادامه دارد.

محمدعلــی نجفی در ادامه افــزود: برودت هوا و 
شرایط نامساعد جوی چند روز گذشته به همراه تعداد 
بالای روزهای کولاکی دریا در طول مدت فصل پاییز و 
زمستان از دلایل درخواست تمدید فصل کار و تلاش 

4 هزار صیاد گیلانی است.

رئیس  شورای شــهر اهواز گفت: از آنجا که 
جواب های شــهرداری اهواز نسبت به سؤالات 
مطرح شده کارشناســی، درست و قانع کننده 
نبــود بنابراین بنا دارم ســؤالات را به انضمام 
بیش از ۳۰۰صفحه به اداره کل بازرسی سازمان 

شهرداری های وزارت کشور ارسال کنم.
هوشنگ شــیرمردی با اشــاره به طرح سؤال از 
شهردار اهواز اظهار داشت: در 3 سال گذشته به نوعی 
شــورا با شــهردار هم جهت بود به طوری که درهای 
شــهرداری برای نظارت و دسترسی به واقعیت های 

موجود بر روی ما منتقدان بسته شده بود.
وی با بیان اینکه در ســال چهارم با هشــدارهای 
لازم مبنی بر اینکه سیســتم شهرداری دچار بیماری 
مسری فساد شده، مسیر عوض شد، افزود: در جلسه  
طرح سؤال از شهردار تعدادی از اعضای شورای شهر 
اهواز عمدا و یا سهوا سعی بر بیراهه کشیدن جلسه را 
داشتند.رئیس  شورای شهر اهواز بیان کرد: از آنجا که 
جواب های شــهرداری اهواز نسبت به سؤالات مطرح 
شده کارشناسی، درســت و قانع کننده نبود بنابراین 
بنا دارم ســؤالات را به انضمام بیش از 300 صفحه به 
اداره کل بازرسی سازمان شهرداری های وزارت کشور 
ارسال و از آنها رســیدگی به موضوعات مطرح شده 

توسط کارشناسان خبره را درخواست کنم.
وی به ارســال مدارک تا 14 روز آینده اشاره کرد 
و نیز درباره دســتگیری های اخیــر برخی از مدیران 
شهرداری اهواز در پی فساد مالی گفت: انتظار می رفت 
که شهردار به جای بهانه  تراشی های بیهوده استعفا دهد 
این درحالی است که شهردار به کمک برخی از اعضای 

شورا سعی در توجیه سوء مدیریت خود را دارد.
شــیرمردی عنوان کرد: به زودی جزئیاتی درباره 
رابطه شــهردار و برخی از اعضای شــورای شهر که 
به نوعی از ســوء مدیریت شــهردار حمایت می کنند، 
اطلاع رســانی می کنم. چندی پیش 5 تن از مدیران 
شــهرداری اهواز به جرم فســاد مالی توسط دستگاه  

امنیتی و قضایی بازداشت شدند.

رشت- خبرنگار کیهان:
آلمانی ها در حوزه انرژی های خورشیدی در 
گیلان 66 میلیون دلار سرمایه گذاری می کنند.

در نشست سرمایه گذاران آلمانی با استاندار گیلان 
مقرر شد بخش خصوصی کشور آلمان، 66 میلیون دلار 
در حوزه انرژی های خورشیدی و فعالیتهای گلخانه ای 

در گیلان سرمایه گذاری کنند.
اســتاندار گیلان در این نشست با اشاره به اینکه 
در درازمدت به توسعه بخش انرژی های خورشیدی و 
تولید برق، نیاز بیشتری داریم، اظهار داشت: براساس 
قرارداد همکاری که بین شرکت برق منطقه ای گیلان 
و یک شــرکت آلمانی امضاء شده، این شرکت آلمانی 
در 2 منطقه منجیل و لوشان استان گیلان نیروگاه های 
برق خورشــیدی در مجموع به ظرفیت 40 مگاوات 

احداث خواهد کرد.
محمدعلی نجفی اضافــه کرد: 2 منطقه منجیل 
و لوشــان علاوه بر بادخیز بودن و تابش مناسب نور 
خورشــید، عاری از ریزگردها هستند و این ویژگی ها 
موجب می شــود بازدهــی تولید انرژی ســلول های 

خورشیدی و بازگشت سرمایه افزایش یابد.
وی بر ضرورت همکاری دستگاه های اجرایی جهت 
تأمین امکانات لازم برای ساخت این نیروگاه ها تاکید 
کرد و افزود: تصویب این سرمایه گذاری در سازمان های 
کمک های اقتصادی و فنــی ایران به معنی تضمین 

اجرای این پروژه است.
رئیــس هیئــت مدیره شــرکت آلمانی »ســان 
فارمینگ« نیز در این نشســت گفت: این شرکت در 
فاز اول 4 پروژه نیروگاه خورشیدی 10 مگاواتی را در 

شهرستان رودبار انجام می دهد. 
پیتر شــرم در ادامه افزود: با توجه به ویژگی های 

منحصر به فرد جغرافیایــی گیلان قصد داریم مرکز 
مطالعات تحقیقات انرژی های خورشــیدی منطقه را 

در این استان تأسیس کنیم.
وی خاطرنشــان ساخت: استان گیلان می تواند با 
گسترش همکاری به هاب تولید انرژی های خورشیدی 

در خاورمیانه و آسیای میانه تبدیل شود.

مدیر دفتر استانی ستاد احیای دریاچه ارومیه گفت: 2۷۰ 
میلیارد تومان اسناد خزانه و ۳۰ میلیارد تومان نقد در اختیار 
دستگاه های اجرایی برای اجرای پروژه های دریاچه ارومیه قرار 

می گیرد.
فرهاد سرخوش  از تحقق اعتبارات 300 میلیارد تومانی پروژه های 
احیای دریاچه ارومیه خبر داد و تراز کنونی دریاچه ارومیه را 1270/76 
سانتی متر خواند و گفت: هم اکنون تراز آبی دریاچه ارومیه 68 سانتی 
متر نسبت به مهر ماه 94 بالاتر است این میزان از رقمی که برای دوره 

تثبیت درنظر گرفته شده بود نیز بالاتر است.
وی افزود: در ســال 96 پروژه های احیای دریاچه ارومیه با پایش 
متخصصانی از دانشگاه ارومیه و تبریز انجام می شود و سرعت بخشی به 

پروژه ها نیز از برنامه های امسال است.
سرخوش تصریح کرد: در اردیبهشت امسال کارگاه آموزشی فائو با 

حضور متخصصانی از کشور ایتالیا برگزار می شود.
مسئول استانی ســتاد احیای دریاچه ارومیه خاطرنشان کرد: در 
مرحلــه دوم رهاســازی آبها به پیکره دریاچه ارومیــه، 140 میلیون 
مترمکعب از سد شهید کاظمی رهاسازی شده و 25 میلیون مترمکعب 
از ســد ساروق و زولای ســلماس و 50 میلیون مترمکعب نیز از سد 

حسنلوی نقده رهاسازی می شود.
وی گفت: مقرر است در سال آبی 95-96 به میزان 370 میلیون 
مترمکعب آب به دریاچه ارومیه رهاســازی شود و چنانچه بارش ها در 
بهار امسال مطلوب باشد و یخ های ارتفاعات نیز ذوب و سبب افزایش 

آب سدها و رودخانه شود مرحله سوم رهاسازی نیز آغاز می شود.

معاون توســعه معاونت علمــی و فناوری 
ریاســت جمهوری از اجرای طرح شهر سبز در 
ورامین به عنوان نخســتین شهر سبز کشور 

خبر داد.
علی وطنی در حاشــیه بازدید از امکانات صنعتی 
و کشاورزی شهرســتان ورامین در جمع خبرنگاران 
گفت:با هماهنگی های به عمل آمده با معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری، شهر ورامین به عنوان 
پایلوت کشوری، نخستین شهر سبز کشور خواهد شد.

وی افزود: از مجموع 15 ســتاد توســعه فناوری 
راهبردی کــه در معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری فعالیت می کنند، چندین ســتاد به صورت 
مســتقیم در اجرای این طرح مشارکت می کنند تا با 
به دســت آمدن نتایج از پیش طراحی شده، در سایر 

مناطق کشور نیز این طرح اجرایی شود.
وطنی بیان کرد: این طرح با مشــارکت مسئولان 
محلی، خیرین، دانش آموختگان، مدیران شهرستانی، 
بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان در زمینه 
طرح های آب و فاضلاب، محیط زیســت، انرژی های 
تجدیــد پذیر، بهینه ســازی مصرف انــرژی، IT و 
شــاخصه هایی که برای توســعه پایدار یک شهر نیاز 

است اجرا می شود.
وی تصریــح کرد: شهرســتان ورامیــن به دلیل 
زیرساخت های توســعه، برخورداری از نیروی انسانی 
فرهیخته و تحصیل کرده، نزدیکی به تهران و حضور 
بخش خصوصی فعال و پویــا از ظرفیت های ویژه ای 
برای تبدیل شدن به شــهر سبز برخوردار است و به 
خوبی می توان این طرح را که در بسیاری از شهرهای 

پیشرفته جهان اجرایی شده به مرحله عمل رساند.
معاون توســعه معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری افزود: تلاش می شود تا در برنامه زمان بندی 
شــده و با استفاده از ظرفیت های منطقه ای و سرریز 
فناوری شرکت های دانش بنیان استان تهران و نقاط 
مختلف کشــور این طرح به ثمر رسیده و در صورت 
مثبت بودن نتایج، در ســایر مناطق کشور نیز توسعه 

پیدا کرده و اجرا شود.

نماینده مردم ساری و میاندورود در مجلس 
شورای اسلامی گفت: مسئولان موضوع خروج 
مواد مذاب از قله دماوند را ســاده نبینند تا به 

سرنوشت دریاچه ارومیه و ریزگردها نکشد.
علی اصغر یوسف نژاد اظهار کرد: خروج مواد مذاب 
از قله دماوند در گذشــته به طــور موقتی و به صورت 
خروج گاز و مواد مذاب در فاصله های زمانی مختلف 

اتفاق می افتاد.
وی بیان کرد: اخیراًَ این موضوع اهمیت پیدا کرده 
و ادامه دار شده و روی چشمه های آب معدنی و حتی 

ریزش کوه ها تأثیر گذاشته است.

نماینــده مردم ســاری و میانــدورود در مجلس 
شــورای اســلامی ادامه داد: خروج مواد مذاب از قله 
دماوند موضوع مهمی است که همه مسئولان استانی 

و کشوری باید به آن توجه کنند.
این مســئول تصریح کرد: هدف از اعلام موضوع 
بیان دغدغه از سوی مردم، افراد مطلع و دوست داران 
گروه های زیســت محیطی مرتبط بوده تا دغدغه های 

مسئولان به این سمت جهت پیدا کند.
یوســف نژاد گفت: در حال حاضر موضع ما بحث 
پیشگیری است تا بررســی های لازم صورت گیرد و 

ذهن مسئولان به این مهم جهت پیدا کند.

ساری- خبرنگار کیهان:
در بیمارستان روحانی بابل با عمل جراحی، توده مدور موجود 

در دهلیز راست از قلب یک نوزاد سه ماهه خارج شد.
رئیس بخش قلب کودکان بیمارستان روحانی بابل با بیان این خبر 
گفت: این نوزاد به علت نارس و کم وزن بودن تحت عمل جای گذاری 
کاتتریسم نافی قرار گرفته بود که به علت وجود هوا در فضای سینه ای 
سمت راست مورد عمل جراحی قرار گرفت و توده بطور کامل از دهلیز 

راست قلب خارج شد. 
دکتر کاظم بابازاده تصریح کرد: نوزاد پس از عمل جراحی با حال 
عمومی مناسب از دستگاه خارج و به بخش قلب کودکان منتقل شد. 
وی درپایان گفت: این نوزاد هم اکنون از شیر مادر تغذیه می کند.

گفتنی اســت وزن این نوزاد هنگام عمل جراجی 2 کیلوگرم بوده 
است.

مســئول تشــکل های مذهبی سازمان 
تبلیغات اســلامی استان اصفهان با اشاره به 
ظرفیت شــرکت کنندگان در مراسم معنوی 
اعتکاف اظهار داشت: سال گذشته 85 هزار 
نفر معتکف شدند که در سال جاری آمادگی 
برگزاری مراسم اعتکاف با حضور 1۰۰ هزار نفر 
را داریم، این در حالی است که سال گذشته 
5۳۰ مسجد برای حضور معتکفان داشتیم و 
امسال 55۰ مســجد در استان اصفهان برای 

برنامه اعتکاف در نظر گرفته شده است.
حجت الاسلام و المسلمین حسن بابایی به شیوه 
ثبت نام علاقه مندان در مراسم معنوی اعتکاف اشاره 
کرد و افزود: ثبت نام به دو شیوه حضور در مسجد و 
www.akefin. ثبت نام به صورت الکترونیکی در سایت

com برای علاقه مندان به شرکت در مراسم اعتکاف 
امکان پذیر است.

مسئول تشــکل های مذهبی سازمان تبلیغات 
اســلامی اســتان اصفهان تصریح کــرد: ثبت نام 

الکترونیکی برای علاقه مندان طی مراحل پرداخت 
مَبلغ تعیین شــده، انتخاب مسجد و دریافت کارت 

حضور در اعتکاف امکان پذیر است.
وی با بیان اینکه ســال گذشــته 65 درصد از 
شرکت کنندگان مراســم معنوی اعتکاف را بانوان 
تشــکیل دادنــد، ادامه داد: امســال نیــز اعتکاف 
دانش آموزی برگزار می شــود که مسجد رحیم خان 
برای دانش آموزان پســر و مسجد قبای ملک شهر 

برای بانوان در نظر گرفته شده است.
بابایی به برنامه های مراسم معنوی اعتکاف اشاره 
و بیان کرد: اعزام مُبلغ به مساجد، اعزام مداح و اعزام 
قاری از جمله برنامه هایی اســت که در این مراسم 
پیاده  سازی می شود، و استقبال علاقه مندان در مراسم 
اعتکاف به قدری زیاد است که نیازی به پیاده سازی 
برنامه های شاخص برای حضور بیشتر افراد در این 

مراسم نیست.
وی افــزود: بــرای اهمیت و فضیلــت اعتکاف 
برنامه ای به صورت تیزر و کلیپ از صداو ســیما در 

هفته منتهی به اعتکاف پخش می شود.
مسئول تشــکل های مذهبی سازمان تبلیغات 
اسلامی استان اصفهان به شاخص ترین شهرستان 
در مراسم معنوی اعتکاف از نظر مساجد و جمعیتی 
اشــاره کرد و گفت: شــهر اصفهان با 70 مسجد و 
شــهرهای کاشــان و نجف آباد بیشترین مسجد و 
معتکف را در مراسم اعتکاف امسال به خود اختصاص 

داده اند.
وی افزود: زمان ثبت نــام از اول ماه رجب آغاز 
شده و به نسبت ظرفیت هر مسجد تا 21 فروردین 
ماه مصادف با 12 ماه رجب در صورتی که ظرفیت 

ثبت نام تکمیل نشده باشد ادامه خواهد داشت.

رئیس  اتحادیه بارفروشان مشهد گفت: دولت 
در سال گذشته حجم گسترده ای از انواع خارجی 
پرتقال وارد کشور کرد که در نتیجه آن بارهای 

داخلی به فروش نرفت.
حیدر ساکن اظهار داشت: متأسفانه بخش زیادی 
از پرتقال های خریداری شده برای تنظیم بازار در شب 
عید در خراسان رضوی در انبارها باقی مانده و در حال 

از بین رفتن هستند.
وی ادامه داد: هم اکنون پرتقال های شمالی دیگر 
قابلیت اســتفاده نداشته و بارهای جنوب را هم فقط 
حدود 10 روز دیگر می توان در انبارها نگهداری کرد 

و نمی توان امیدوار بود که همه آنها به فروش برسد.
ساکن با بیان اینکه حتی اگر پرتقال های انبار شده 
به حالت فساد نرسند تغییر مزه داده و نمی توان از آنها 
استفاده کرد، خاطرنشان کرد: این موضوع نشان دهنده 
بی تدبیری دولت در مدیریت بازار اســت و باید گفت 
بخشــی از پرتقال های وارد شده از ترکیه که در قالب 
تنظیم بازار توزیع می شد نیز کیفیت مناسبی نداشتند.

وی تصریح کرد: مردم در نوروز امسال از دو جانب 
متضرر شــدند یکی اینکه مجبــور به خرید برخی از 
پرتقال های گران قیمت شدند و از طرف دیگر اجناسی 

که خریداری کردند نیز کیفیت مناسبی نداشت.

فرماندار قصرشیرین گفت: ترانزیت سوخت از مرز رسمی 
پرویزخان قصرشیرین از دوشنبه هفته گذشته از سرگرفته شد.

فرامرز اکبری در کرمانشــاه اظهار داشت: توقف ترانزیت سوخت و 
ورود  تانکرهای حامل مواد ســوختی از طریق مرزهای قصرشیرین به 
داخل کشور با توجه به دور دوم تعطیلات نوروز از ساعت هفت صبح 
روز جمعه 11 فروردین تا ســاعت 24 دوشــنبه چهاردهم فروردین 

ممنوع شده بود.
وی با اشــاره به پایان یافتن تعطیلات نوروز افزود: ورود  تانکرهای 
حامل مواد ســوختی از ساعت یک بامداد سه شنبه پانزدهم فروردین 

به داخل کشور آزاد و دوباره از سرگرفته شد.
اکبری با بیان اینکه به طور میانگین روزانه 500 دستگاه  تانکر حامل 
مواد ســوختی از اقلیم کردستان عراق از طریق مرز رسمی پرویزخان 
وارد ایران می شوند، بیان کرد: این  تانکرها پس از تخلیه در بنادر جنوبی 

کشور به عراق باز می گردند.

رئیس  پارلمان، معاون نخســت وزیر و سفیر مجارستان در 
سفر خود به قم، با حضور در حرم حضرت فاطمه معصومه)س(، 

به مقام این بانوی بزرگ اسلام ادای احترام کردند.
به  نقل از پایگاه خبری آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س(، 
رئیس  پارلمان و معاون نخست وزیر و سفیر کشور مجارستان حرم کریمه 

اهل بیت)ع( را زیارت کردند.
این هیئت بلندپایه که به قم سفر کرده بودند در ابتدای سفر خود 
به دیدار مراجع تقلید و مسئولان قم رفته و در ادامه همراه با خانواده 
خود به زیارت حرم کریمه اهل بیت)ع( آمدند و از صحن ها و رواق های 

حرم مطهر دیدن کردند.
رئیس  پارلمان مجارســتان یانوش لاتور سایی شهر قم را یکی از 
زیباترین شهرهای ایران عنوان کرد و از اینکه به زیارت حرم حضرت 

معصومه)س( آمده است ابراز خرسندی کرد.

 نخستین محموله ترانزیتی پاکستان به مقصد 
آکتائو قزاقســتان از طریق خط ریلی کویته - 

زاهدان دیروز وارد سیستان و بلوچستان شد.
مدیرکل راه آهن جنوب شــرق کشور مستقر در 
زاهدان گفت: نخستین قطار حامل محموله ترانزیتی 
شــامل ســیب زمینی، انبه، نارنگی و برنــج از مبدا 
پاکســتان به مقصد قزاقستان توسط شرکت حمل و 
نقل بین المللی بهینه ترابر آژور به صورت آزمایشــی 

وارد ایستگاه زاهدان شد.
مجید ارجونی افزود: این محموله که در حال انتقال 
به قطار ایران است )عملیات ترانس شیپ( به مقصد 

مورد نظر منتقل می شود.
وی با اشاره به اینکه مجموع ترانزیت سال گذشته 
کشــور از طریق خط ریلی یک میلیون تن بوده است 
اظهار داشــت: چنانچه ترانزیت نخســتین محموله 
پاکستان به قزاقستان از خط ریلی جمهوری اسلامی 

ایران با موفقت انجام شــود امسال می توانیم درصد 
زیادی از ترانزیت کشــور را به سیستان و بلوچستان 

اختصاص دهیم.
وی بیان کرد: بر اساس پیش بینی انجام شده قرار 
اســت سالانه یک میلیون تن کالا از طریق خط ریلی 

زاهدان ترانزیت شود.
بر اســاس این گزارش با توجه به اینکه خط ریلی 
پاکســتان با ایران متفاوت است امکان عزیمت قطار 
پاکســتانی به داخل خط ریلی ایــران وجود ندارد به 
همین ســبب محموله های ترانزیتی با انجام عملیات 
ترانس شــیپ )انتقال کالا از قطار پاکستانی به قطار 
ایرانی در ایســتگاه راه آهن زاهدان( جابه جا و منتقل 
می شــود. راه آهن سیستان و بلوچســتان را می توان 
ادامه راه آهن هندوستان محسوب کرد. شهر زاهدان و 
راه آهن جنوب شرق کشور بدلیل قرار گرفتن در مسیر 
کریدورهای ترانزیتی شرق به غرب و شمال به جنوب 

از اهمیت بین المللی برخوردار است. 

با حضور وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، بخش 
سی تی اسکن بیمارستان شهید بهشتی بندر انزلی با ۳۰ میلیارد 

ریال اعتبار هزینه شده به بهره برداری رسید.
سید حسن قاضی زاده هاشمی در آئین افتتاح بخش سی تی اسکن 
بیمارســتان شهید بهشتی بندر انزلی گفت: سی تی اسکن این مرکز 
درمانی، قدیمی و مســتهلک شــده بود و دستگاه سی تی اسکن 16 
اسلایس )پیشرفته( آن در فضایی با 185 متر مربع مساحت راه اندازی 

شد و زمینه اشتغال شش نفر را فراهم کرده است.
وی افزود: بخش آی ســی یو این مرکز درمانی نیز بزودی راه اندازی 

خواهد شد.
قاضی زاده هاشــمی اظهار کرد: بیمارستان 80 تختخوابی درحال 
احداث انزلی نیز 35 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و یک هزار و 500 
مترمربع فضای درمانی خواهد داشــت و کمک می کنیم تا پایان سال 

جاری، بخش اعظم ساختمان آن به پایان برسد.

حضور مسئولان عالی رتبه مجارستانی 
در حرم بانوی کرامت

ترانزیت سوخت از مرز پرویزخان 
قصرشیرین از سر گرفته شد

جراحی قلب نوزاد 3 ماهه در بابل 

با حضور وزیر بهداشت و درمان
بخش سی تی اسکن بیمارستان

 شهید بهشتی بندرانزلی افتتاح شد

3۰۰ میلیارد تومان از اعتبارات
دریاچه ارومیه تحقق یافت

نخستین محموله ترانزیتی راه آهن پاکستان وارد زاهدان شد

۱۰۰ هزار نفر در استان اصفهان معتکف می شوند

رئیس  اتحادیه بارفروشان مشهد؛
واردات بی رویه پرتقال، محصول 

داخلی را روانه انبارها کرد

ورامین اولین شهر سبز 
کشور می شود

آلمان نیروگاه های برق خورشیدی در گیلان احداث می کند

نماینده مردم ساری و میاندورود در مجلس:

مسئولان خروج مواد مذاب از قله دماوند را 
ساده نبینند 

رئیس  شورای شهر اهواز:
وزارت کشور به تخلفات 
شهرداری اهواز ورود کند

مهلت صید ماهیان استخوانی 
از دریای خزر تمدید شد

مدیر آموزش و پرورش هورانــد گفت: 15۰ دانش آموز در 
6روستای شهرستان هوراند در کانکس تحصیل می کنند.

اکبر عبدالهی با اشــاره به اینکه 24 فروردین  ماه امســال دومین 
جشنواره خیرین مدرسه ساز و مدرســه یار در هوراند برگزار می شود، 
اظهار کرد: حدود 30 درصد مدارس شهرستان هوراند شامل 60 کلاس 

درس در حال تخریب بوده و نیاز به بازسازی و احداث مجدد دارد.
وی ادامــه داد: از مجموع 60 کلاس در حال تخریب شهرســتان 
هوراند، 12 کلاس در مدارس شهری و 48 کلاس درس روستایی است.
عبدالهی با تأکید بر اینکه دانش آموزان 6 روستای شهرستان هوراند 
در کانکس تحصیل می کنند، گفت: نزدیک به 150 دانش آموز در 14 

کلاس درس که شامل کانکس می شود تحصیل می کنند.
مدیــر آموزش و پرورش هوراند با اشــاره به اینکه امیدواریم همه 
خیرین در راستای محرومیت زدایی در جشنواره خیرین مدرسه ساز و 
مدرسه یار شرکت کنند، خاطرنشان کرد: همکاری و همراهی تمامی 
مســئولان و مردم در جذب و هدایت خیرین مدرسه ساز و مدرسه یار 

برای نوسازی و مقاوم سازی مدارس فرسوده هوراند ضروری است.

دانش آموزان ۶ روستای هوراند
در کانکس تحصیل می کنند

رئیس پلیس آگاهی اســتان گیلان گفت: با توجه به اینکه 
بیشتر زمین های استان گیلان نسقی است و با قولنامه عادی به 
فروش می رسند بیشترین حجم کلاهبرداری ها در استان گیلان 

در حوزه معاملات اراضی است.
ســرهنگ فرهاد فلاح کریمی با بیان اینکه این اســتان به معضل 
بزرگ جعل و کلاهبرداری دچار اســت افزود: متاسفانه میزان جعل و 
کلاهبرداری در استان رو به رشد است و این ناشی از غفلت مالباختگان 
است و از نگاه پلیس نقش مالباخته کمتر از مجرم نیست زیرا مالباخته 

با غفلت خود بستر را برای وقوع جرم فراهم می کند.
فلاح کریمی با اشاره به اینکه بیشتر کلاهبرداری های استان گیلان 
در حوزه معاملات ارضی است گفت: با توجه به اینکه بیشتر زمین های 
گیلان اســت نسقی است و با قولنامه عادی به فروش می رسند، بستر 

را برای وقوع کلاهبرداری آماده می کنند.
رئیس پلیس آگاهی استان گیلان با بیان اینکه ویلاسازی در مزارع 
کشــاورزی ممنوع است خاطرنشان کرد: شهروندان از خرید و فروش 

اراضی مزروعی جهت تغییر کاربری برای ویلاسازی خودداری کنند.
وی با بیان اینکه در خیلی از موارد ویلاسازی های غیرمجاز و بی رویه 
با همکاری دور از اخلاق افرادی که در ســازمان های مربوطه هستند 
ســاخته می شود افزود: این کار باعث نابودی منابع طبیعی و در خطر 
افتادن امنیت و ایمنی منطقه می شــود زیرا این ویلاهای بدون مجوز 

مکان مناسبی برای مجرمان و خلافکاران و مفسدان است.

رئیس پلیس آگاهی استان:
بیشتر کلاهبرداری ها در گیلان
مربوط به معاملات اراضی است

مدیرکل پزشــکی قانونی مازندران گفت که آمار سوانح 
رانندگی فوتی در محورهای این استان در نوروز سال جاری در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل 29 درصد کمتر کاهش داشت.

علی عباســی افزود: درتعطیلات نوروزی سال 96 )25 اسفندماه 
95 تــا 13 فروردین 96( 24 نفر براثر ســوانح رانندگی در محورهای 

مازندران جان باختند.
وی اضافه کرد: بیشــترین ســوانح رانندگی فوتــی در تعطیلات 
نوروزی ســال 96 در محورهای درون شهری مازندران و در شهرهای 
بابــل و محمود آباد هر کدام با پنج فوتی رخ داده اســت.به گفته وی 
شهرســتان های نور و نکاء در غرب و شــرق مازندران هر کدام با یک 
ســانحه رانندگی فوتی کمترین آمار سوانح فوتی در محورهای درون 

شهری را داشتند.
مدیرکل پزشــکی قانونی مازندران گفت که جاده چالوس با ثبت 
ســوانح رانندگی بدون فوتی در نوروز ســال 96 امن ترین جاده برون 
شهری بود.عباسی افزود: در محورهراز و سوادکوه از محورهای پرترافیک 
کشــور در نوروز سال جاری 2 نفر) هر محور یک کشته( براثر سوانح 

رانندگی جان باختند.
براســاس اعلام پلیس راه کشــور محور چالــوس- کرج با وجود 
پرتردد تریــن محور در تعطیلات نوروزی کمترین تخلفات رانندگی را 

در این مدت به خود اختصاص دادند.
مدیرکل پزشکی قانونی مازندران گفت که 18 نفر از کشته شدگان 
سوانح رانندگی محورهای این استان را مردان و 6 نفر را زنان تشکیل 
دادند.عباســی افزود : بیشترین قربانیان سوانح رانندگی در نوروز سال 

جاری با 10 کشته مربوط به سرنشینان خودرو بودند.
وی تعــداد رانندگانــی که در نوروز 96 براثر ســوانح رانندگی در 

محورهای مازندران جان خود را از دست دادند 6 نفر اعلام کرد.
به گفته وی 7 عابر پیاده و یک موتور سوار نیز در نوروز سال جاری 
در اثر ســانحه رانندگی جان باختند.بر اساس آخرین اطلاعات استان 
مازندران با ثبت 11 درصد از تردد خودرویی کل کشور در نوروز 96، 

درتردد شماری در بین 31 استان کشوردوم شد.

جاده چالوس امن ترین محور مازندران 
در نوروز سال 9۶ بود

بارش های چند روز اخیر و جاری شــدن 
و هدایت روان آب های مناطق بالا دســت و 
کانال های کوچک باعث شد تا رودخانه قره سو 

در غرب استان گلستان پرآب شود.
پرآبی رودخانه قره ســو باعث می شــود ماهیان 
اســتخوانی که برای تخم ریزی به ســوی آب های 
شیرین رودخانه ها حرکت می کنند، در احیای ذخایر 

ماهیان دریای خزر کمک کنند.
این درحالی است که زباله ها و پسماند های شناور 
در ســطح آب از دیگر پیامد های این بارش بوده که 

متاسفانه سالهاست مناطق پایین دستی رودخانه های 
گلســتان را با بحران مواجه کرده و این امر موجب 
گرفتگی دهنه پل های احداث شده بر روی قره سو 

در حوزه روستاهای پایین دست می شود.
شــاخه اصلی رودخانه قره سو از ارتفاع 2 هزارو 
900 متری کوه های اســب چر، ســوس و قزیمان 
سرچشمه می گیرد و بعد از ملحق شدن آب چشمه 
سارها و شاخه های فرعی به نام باغشاه و گرماب دشت 
سرانجام با سایر شاخه های فرعی، رودخانه قره سو 

را تشکیل می دهد.

طول این رودخانه 160 کیلومتر است و در جنوب 
استان گلستان با جهت شرقی- غربی جریان دارد.

از مهمترین شاخه های قره سو می توان به گرماب 
دشت، چهل چهار آب، شصت کلا، فسن رود، النگ 

دره، نوشن و زیارت اشاره کرد.
این رود بعد از پیمودن چند دهستان در غرب و 
شمال غرب استان گلستان در کنار روستای قره سو 

به خلیج گرگان و دریای خزر می ریزد.
رودخانه قره ســو یکــی از مهمترین منابع آبی 
تغذیه کننده خلیج گرگان اســت و از سوی دیگر از 
مراکز عمده تکثیر انواع ماهیان استخوانی نظیر کلمه، 

سفید، سیم، کپور و کفال می باشد.
به منظور تأمین آب آشــامیدنی شهر گرگان و 
آبیاری زمین های کشــاورزی، سد کوثر بر روی رود 
گرماب دشــت از شــاخه های اصلی قره سو احداث 

شده است.

رودخانه قره سو گلستان پرآب شد

کلانشهر کرج بر اســاس نتایج سرشماری 
ســال 95 با یک میلیــون و 9۷۳ هزار و 4۷۰ 
نفر، چهارمین شهر پرجمعیت کشور محسوب 

می شود.
بر اســاس نتایج سرشماری سال 95، شهر تهران 
با 8 میلیون و 737 هزار و 510 نفر در مکان نخست 
قرار دارد و پس از آن مشهد با 3 میلیون و 372 هزار 

و 660 نفر قرار دارد.
کلانشــهر اصفهان نیز با 2 میلیون و 243 هزار و 
249 در مکان ســوم قرار داشــته و کرج نیز در رتبه 
چهارم است. شهر شیراز نیز با یک میلیون و 869 هزار 
و 1 نفــر در رده پنجم و تبریز با یک میلیون و 773 

هزار و 33 نفر در مکان ششم قرار دارد.
شــهرهای اهواز، قم، کرمانشاه و ارومیه بر اساس 
نتایج سرشماری سال 95 کشور در مکان های بعدی 

از لحاظ جمعیت قرار دارند.

کرج چهارمین شهر
 پرجمعیت کشور

 مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: دانش آموز مرکز 
آموزش استعدادهای درخشان فرزانگان ناحیه یک بندرعباس، 

مدال برنز نمایشگاه 2۰1۷ اختراعات سوئیس را کسب کرد.
 دانش هاشمی پور افزود: مبینا وطن خواه، عضو فعال پژوهش سرای 
دانش آمــوزی ناحیه یک بندرعباس که به عنوان ســفیر علمی ایران 
اسلامی برای ارائه طرح علمی اختراعی خود ) دستگاه تشخیص نشتی 
سیالات( در نمایشگاه 2017 اختراعات سوئیس شرکت کرد، علاوه بر 
این برنز، از کشــورهای تایوان و هنگ کنگ نیز مدال افتخار برترین 
اختراع را کســب کرد و به عنوان جوان ترین مخترع نمایشــگاه مورد 

تقدیر قرار گرفت.
هاشمی پور افزود: دستگاه اختراعی این دانش آموز مخترع هرمزگانی 
در نمایشگاه مخترعین 2017 سوئیس مورد استقبال واقع شد و پس از 
مصاحبه با شبکه های بین المللی به بازدید از سازمان ملل نیز دعوت شد.
مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان در ادامه با تاکید بر اینکه توجه 
ویژه به دانش آموزان نخبه اولویت آموزش و پرورش هرمزگان اســت، 
اظهار داشت: همه ظرفیت های آموزش و پرورش هرمزگان در خدمت 

رشد استعدادهای برتر دانش آموزان است.
این مخترع هرمزگانی پس از حضور در کشور سوئیس، در مراسم 
افتتاحیه نمایشــگاه مخترعین 2017 ژنو که با حضور نماینده دولت 

سوئیس و شهردار ژنو انجام شد، شرکت کرد.

دانش آموز هرمزگانی
 مدال برنز اختراعات سوئیس را 

کسب کرد


